
Képviselői beszámoló a 2022-es évről

Az év első testületi ülésén Dr. Simon Miklós országgyűlési képviselő vett részt és egyeztettünk a „A
Zöld Város” – projekt tartalmáról, ami magában foglalja utak újra aszfaltozását és önkormányzati
épületek felújítását, köztük a ravatalozó és a temetőkert felújítását, ami napjainkra el is készül.

A „Várbarátok köre”, ami időközben bejegyzett alapítvány, kérelmet nyújtott be helytörténeti
múzeum kialakítására az Óbester Étterem melletti helyiségekben, ahol méltó helyet kaptak a 2021-
ben zajlott régészeti feltárás leletei és a Józsa András munkásságát bemutató tárlat. A helységek
kialakításában számos önkéntes vállalkozó és civil lakos vett részt. Június végén nagyszámú érdeklődő
jelenlétében megnyitotta kapuit a vártörténeti állandó kiállítás.

2022 őszén folytatódott a feltárás az önkormányzat által 12 millió forintért vásárolt ingatlanon, ahol a
Józsa András Múzeum régészei korabeli épület maradványokat és az erre később ráépült salétrom
üzem alapjait találták meg.

A februári testületi ülésen ismét napirenden volt a „A Zöld Város” -projekt annak apropóján, hogy
hogyan tud ennyire elhúzódni egy 2017-18-ban elnyert pályázat megvalósítása. Képviselői javaslatra
szavaztunk a projektmanagement felelősség megállapításáról. Nem sikerült közös álláspontra jutni, 4
igen és 4 nem szavazattal patthelyzet alakult ki, így a felelősök személye rejtve maradt.

Márciusban újra sor került a Nonprofit Kft. tőke injekciójára. Sajnos mindig süket fülekre találnak
Vislóczki Zoltán képviselőtársam segítői szakmai tanácsai, amelyekkel meg lehetne reformálni a cég
működését, amit Gyurkovics Ferenc igazságügyi könyvvizsgáló is alátámasztott.

Az áprilisi, májusi és az azt követő üléseken sokszor folytattunk elkeseredett vitát a strandfürdő
katasztrofális állapotáról, az elfagyott és tönkrement gépészetrőlés a legszükségesebb felújításokról.
A strand vezetésével megbízott ügyvezetők csak egymásra mutogattak, mondván, már nincsenek
szerződéses jogviszonyban. Felelősöket itt sem sikerült találni, miután a többség elutasította a
szükséges vizsgálatok lefolytatását.

A városnak többmilliós bírságot kellett ugyanakkor kifizetnie a strand 2017-es közüzemi díjainak
elmaradása miatt, melyről a decemberi testületi ülésen nem tudtak számlát bemutatni. Ez azóta sem
történt meg, kifejezett kérésünkre sem.

A strandfürdő végül egy igazán szomorú hírrel zárta az évet, miután az ÁNTSZ Országos Tisztifőorvosi
Hivatala a gyógyvíz elnevezés használatára vonatkozó engedélyt visszavonta.

A csapadékos időjárás beköszöntével újra terítékre került a csapadékvíz elvezetésének tarthatatlan
állapota. Ennek egyik akut esete az Ámos Imre utcai vízelvezető évtizedes kálváriája. Itt esélye sincs a
csapadékvíznek az elvezető hálózatba kerülnie. Egy 50 méteres rendszerhosszabbításról már
hónapok óta vitázunk, miközben az aszfaltozott úttest és útalap nagymértékben megrongálódott.
Minél tovább megoldatlan marad a probléma, annál hatványozottabbak a költségek.A 2023. januári
testületi ülésen végre ígéretet kaptunk Polgármester úrtól a tervezésre és engedélyeztetésre. Ha
beváltja ígéretét és megvalósul a csapadékvíz elvezető megépítése, akkor előtte ki kell takarítani a
Krúdy Gyula és a Budai-Nagy Antal utakat összekötő vezetéket, mert ez is már egy évtizede várat
magára.

2022 szeptemberében méltó keretek között került megrendezésre a németországi Metzingen és
Nagykálló testvérvárosi kapcsolatainak elmúlt 30 évét méltató jubileumi ünnepsége. A partnerváros
2023 szeptemberében várja viszontlátogatásra a nagykállóiakat.
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